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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Dispensation til madmarked og skøjtebane på Grønlandske Handels Plads (2020-0816119)

Til mødet forelå en naboorientering fra Teknik- og Miljøforvaltningen om dispensation fra lokalplan nr.
477 ”Strandgade Nord” til indretning af Grønlandske Handels Plads til madmarked og skøjtebane på
ejendommen Strandgade 95 med svarfrist den 22. oktober 2020. Se bilaget.

Indstilling

Der forelå ingen indstilling.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede madmarked og skøjtebane på Grønlandske handels plads. Der var
følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Christianshavn skal ikke Nyhavnficeres.
• Lokaludvalget skal holde fast i, at madmarkedet og skøjtebanen er der på en midlertidig

dispensation.
• Grønlandske Handels Plads burde være et rekreativt areal.
• Madmarkedet og skøjtebanen er et godt initiativ. Det skaber aktivitet og bevægelse.
• Gadekøkkenet er ikke godt. Maden er ikke unik, som det ellers fremhæves i

naboorienteringen. Der er tale om fastfood. Det er en magnet for turismen.
• Madmarkedet skal ikke brede sig til den anden side af cykelstien. Der kan man placere

offentlige bænke.
• Man bør ikke give dispensation. Madmarkedet giver affald i nabolaget. Fra lystbådene 

ved fortøjningspladserne foran Trangravsbroen opleves madmarkedet som en festplads.
• Man bør ikke give dispensation. Madmarkedet er ved at blive permanent. Arealet ejes af

staten, men bør udlægges til plejecenter. Det bør indgå i en arealhandel mellem
kommunen og staten.

• Lokaludvalget bør sige ja til, at der gives dispensation, men det skal være på betingelser,
som tilgodeser nabolaget, fx. vedr. lukketid.

• Hvis der fortsat skal være madmarked på pladsen, bør der stilles krav om, at der ikke
spilles elektronisk forstærket musik.

• Papirøen åbner i 2024 med et madmarked. 
• Madmarkedet på Grønlandske Handels Plads bør dokumentere, at det samarbejder med

beboerne på Krøyers Plads.
• Madmarkedet giver bøvl og ballade. Arealet bør udlægges til plejecenter.
• Området er et trafikalt kaos. Det er belastet af trafik. Det er svært at komme til.
• Lokaludvalget kan foreslå, at madmarkedet flytter til Refshaleøen.
• Lokaludvalget kan foreslår, at der gives en 3-årig dispensation, så madmarkedet lukker,

når Papirøen åbner.
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2. På forslag fra Poul Cohrt stemte lokaludvalget om, hvorvidt det skal udtale sig imod en
dispensation til madmaked og skøjtebane på Grønlandske Handels Plads.
11 lokaludvalgsmedlemmer stemte for, at lokaludvalget udtaler sig imod en dispensation.
4 lokaludvalgsmedlemmer stemte imod, at lokaludvalget udtaler sig imod en dispensation.
2 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Dermed havde lokaludvalget besluttet at udtale sig imod en dispensation.

På forslag fra Asbjørn Kaasgaard stemte lokaludvalget om, hvorvidt det skal foreslå, at
madmarkedet og skøjtebanen flyttes til Refshaleøen.
For stemte 12 lokaludvalgsmedlemmer.
Imod stemte 4 lokaludvalgsmedlemmer.
1 lokaludvalgsmedlem undlod at stemme.

Dermed havde lokaludvalget besluttet, at det vil foreslå, at madmarkedet og skøjtebanen flyttes
til Refshaleøen. 

Lokaludvalget godkendte et forslag fra Sven Erik Brockdorff om, at lokaludvalget foreslår, at
arealet udlægges til plejecenter.

Bilag
1. Naboorientering dispensation til madmarked og skøjtebane på Grønlandske Handels Plads
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